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P r o t o k ó ł   

  

z posiedzenia Komisji Rady Miasta Ostrów 

Mazowiecka ds. Oświaty, Kultury 

Fizycznej, Zdrowia, Spraw Socjalnych oraz 

Porządku Publicznego 

  

z dnia 5 grudnia 2018 r.  

  

  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Ostrów Mazowiecka 5 grudnia 2018 r. 
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P r o t o k ó ł 

z posiedzenia Komisji ds. Oświaty, Kultury, Kultury Fizycznej, Zdrowia, 

Spraw Socjalnych oraz Porządku Publicznego Rady Miasta Ostrów 

Mazowiecka z dnia 5 grudnia 2018 roku pod przewodnictwem  

p. Waldemara Pałysa - Przewodniczącego Komisji. 

Obecni na posiedzeniu Członkowie Komisji:  

Na posiedzeniu Komisji w dniu 5 grudnia2018 r. swoją obecność odnotowało  7 członków 

Komisji ( lista obecności w załączeniu do protokołu ).   

Spoza Komisja udział w posiedzeniu wzięli:  

1. Burmistrz Miasta – p. Jerzy Bauer; 

2. Z-ca Burmistrza Miasta -  p. Daniel Choinka; 

3. Skarbnik Miasta  -  p. Anna Wilczyńska;  

4. Pomoc administracyjna – p. Dorota Goca. 

Proponowany  Porządek Obrad:  

1. Otwarcie posiedzenia Komisji. 

2. Analiza projektu budżetu na 2019 rok. 

3. Zaopiniowanie materiałów na III sesję Rady Miasta. 

4. Sprawy różne.                  

AD. 1  

Otwarcie posiedzenia Komisji. 

 Przewodniczący Komisji p. Waldemar Pałys dokonał otwarcia posiedzenia Komisji 

Rady Miasta ds. Oświaty, Kultury Fizycznej, Zdrowia, Spraw Socjalnych oraz Porządku 

Publicznego w dniu 5 grudnia 2018 r. Po przywitaniu zebranych i stwierdzeniu quorum 

Przewodniczący Komisji  p. Waldemar Pałys przedstawił proponowany porządek obrad, który 

został przyjęty w głosowaniu:   

jawnym 7 głosami „za”, 0 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się ". 

AD. 2 

Analiza projektu budżetu na 2019 rok. 
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Przewodniczący Komisji p. Waldemar Pałys zwrócił się z prośbą do Skarbnik Miasta 

p. Anny Wilczyńskiej o wprowadzenie do tematu dyskusji w zakresie dotyczącym projektu 

budżetu na 2019 rok.  

Skarbnik Miasta p. Anna Wilczyńska wyjaśniała, że ogólne założenia budżetu 2019 

roku to prawie 118 mln. zł. jeżeli chodzi o dochody oraz ponad 136 mln. zł. jeżeli chodzi  

o wydatki. Skarbnik Miasta p. Anna Wilczyńska poinformowała, że przy deficycie 18 mln. 

700 tys. zł. zaplanowany kredyt wynosi 21,5 mln. zł. jednocześnie informując, że spłaty 

kredytów i pożyczek z lat ubiegłych wynoszą 2 mln. 812 tys. zł. Skarbnik Miasta p. Anna 

Wilczyńska zwróciła uwagę na temat wydatków majątkowych jednocześnie wyjaśniając, że 

kwota wydatków majątkowych w 2019 rok została zaplanowana na poziomie 48 243 752,36 

zł. Skarbnik Miasta p. Anna Wilczyńska poinformowała, że wśród w/w wydatków 

majątkowych znaczną pozycję zajmują wydatki na realizację inwestycji ciągów pieszo – 

rowerowych. Skarbnik Miasta p. Anna Wilczyńska wyjaśniał, że kwota na budowę ścieżek 

rowerowych została ujęta również w dochodach gdzie znajduje się dotacja na w/w zadanie  

w kwocie prawie 16 mln. zł. Skarbnik Miasta p. Anna Wilczyńska odnosząc się do tematu 

założeń do budżetu zwróciła uwagę, że często poruszanym przez radnych tematem jest ile 

miasto dokłada do oświaty.  

Radny p. Bogusław Konrad nawiązał do tematu środków na budowę ścieżek 

rowerowych. Radny zwrócił uwagę, że przy założeniu, że planowana kwota dotacji kształtuje 

się w granicach 16 mln. zł. planowany wkład własny w roku ubiegłym wynosił 4 mln. zł. 

Radny w związku z powyższym zapytał ile na chwilę obecną wynosi planowana kwota 

wkładu własnego.  

Skarbnik Miasta p. Anna Wilczyńska odpowiedziała, że planowana kwota wkładu 

własnego nie uległa zmianie informując jednocześnie, że wynosi ona 4 mln. zł.  

Radny p. Bogusław Konrad zapytał czy w razie konieczności został również 

przewidziany wariant, w którym kwota wyłoniona w postępowaniu przetargowym będzie 

wyższa od zaplanowanej.  

Skarbnik Miasta p. Anna Wilczyńska odpowiedziała, że na chwilę obecną przetarg w/s 

się jeszcze nie odbył więc trudno zakładać za jaką kwotę zostanie on rozstrzygnięty. Skarbnik 

Miasta p. Anna Wilczyńska poinformowała, że w razie zaistnienia potrzeby zwiększenia 

kwoty taka ewentualność została przewidziana.  

Przewodniczący Komisji p. Waldemar Pałys w związku z powyższym zapytał czy 

założeniem władz miasta jest determinacja w realizacji budowy ścieżek rowerowych.  

Z-ca Burmistrza Miasta p. Daniel Choinka odpowiedział, że tak.  

Radny p. Bogusław Konrad zapytał czy władze miasta posiadają wiedzę na temat czy 

termin na realizację zadania budowy ścieżek rowerowych został wydłużony i do kiedy.  
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Z-ca Burmistrza Miasta p. Daniel Choinka odpowiedział, że w powyższej sprawie 

zostało wystosowane właściwe pismo i na chwilę obecną trwa oczekiwanie na odpowiedź.  

 

Radny p. Bogusław Konrad zapytał jaka data wydłużenia terminu została 

zaproponowana w piśmie, o którym mowa.  

Z-ca Burmistrza Miasta p. Daniel Choinka odnosząc się do pytania radnego 

odpowiedział, że na pewno o rok czasu czyli do 2020 roku.  

Radny p. Bogusław Konrad zapytał kiedy kończy się powyższy program.  

Skarbnik Miasta p. Anna Wilczyńska odpowiedziała, że przewidywany czas na 

zakończenie programu to 2020 rok.  

Radny p. Bogusław Konrad zwrócił uwagę, że z posiadanych przez siebie informacji 

wynika, że program trwa do 2020 roku natomiast jego rozliczenie do 2023 roku. Radny 

zauważył, że w przypadku rozliczenia do 2020 roku w/w programu w specjalnych warunkach 

mógłby  być wydłużony do 2021 roku.  

Z-ca Burmistrza Miasta p. Daniel Choinka odnosząc się do tematu terminu na 

realizację zadania wyraził zdanie, że termin dwóch lat powinien być wystarczający.  

Radny p. Michał Kacprzak odniósł się do tematu środków na remont i modernizację 

stadionu. Radny zapytał co w ramach tych środków zostało zaplanowane do realizacji. Radny 

zapytał również czy są to środki zabezpieczone już w budżecie miasta czy może miasto czeka 

na uzyskanie dotacji.  

Z-ca Burmistrza Miasta p. Daniel Choinka odpowiedział, że środki, o które pyta radny 

są to środki zabezpieczone w budżecie informując jednocześnie, że w powyższym zakresie 

został złożony wniosek o dofinansowanie inwestycji w 50 %. Z-ca Burmistrza Miasta  

p. Daniel Choinka poinformował, że złożony wniosek na pierwszym etapie przeszedł ocenę 

pozytywnie.  

Radna p. Anna Krajewska zapytała czy wniosek, o którym mowa został złożony do 

Ministerstwa Sportu.  

Z-ca Burmistrza Miasta p. Daniel Choinka odpowiedział, że tak.  

Radny p. Michał Kacprzak zapytał co w sytuacji gdy miasto nie otrzyma planowanego 

dofinansowania w kwocie 50 % kosztów.  

Z-ca Burmistrza Miasta p. Daniel Choinka nawiązując do pytania radnego 

odpowiedział, że w przypadku nie otrzymania dofinansowania będzie koniczne ponowne 

zastanowienie się nad zasadnością podjęcia się tego  zadaniem.  

Radny p. Henryk Wilczewski zapytał jaki w razie otrzymania dofinansowania 

przewidywany jest czas na realizację tego zadania.  
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Z-ca Burmistrza Miasta p. Daniel Choinka odpowiedział, że jest to 2019 rok. Z-ca 

Burmistrza Miasta p. Daniel Choinka poinformował, że więcej informacji w tym zakresie 

będzie mógł udzielić po otrzymaniu dofinansowania i przeprowadzeniu postępowania 

przetargowego.  

Radny p. Bogusław Konrad nawiązując do tematu modernizacji stadionu zapytał jaki 

jest przewidywany zakres tej inwestycji.  

Z-ca Burmistrza Miasta p. Daniel Choinka odpowiedział, że plany modernizacji 

stadionu obejmują wymianę nawierzchni oraz dostosowanie stadionu do możliwości wielu 

dziedzin sportu jak np. rzut oszczepem, rzut dyskiem czy bieżnia. Z-ca Burmistrza Miasta  

p. Daniel Choinka wyjaśnił, że planowane jest wykonanie czterech torów jak również na  

100 m - 3 torów oraz przebudowa trybun.  Z-ca Burmistrza Miasta p. Daniel Choinka 

poinformował, że osoby zainteresowane tematem mają możliwość obejrzenia projektu  

w wydziale inwestycji.  

Radny p. Michał Kacprzak zapytał kiedy można się spodziewać decyzji w zakresie 

przyznania dofinansowania.  

Z-ca Burmistrza Miasta p. Daniel Choinka odpowiedział, że decyzji o przyznaniu 

dofinansowania można spodziewać się z początkiem przyszłego roku.  

Radna p. Anna Krajewska nawiązała do tematu środków na realizację inwestycji pod 

nazwą Kościuszki – przebudowa drogi. Radna zapytała gdzie miasto będzie starać się  

o pozyskanie środków w tym zakresie.  

Z-ca Burmistrza Miasta p. Daniel Choinka nawiązując do powyższego pytania radnej 

odpowiedział, że miasto będzie starało o pozyskanie dofinansowania z funduszy rządowych.  

Radna p. Anna Krajewska w zawiązku z powyższym zapytała czy należy przez to 

rozumieć, że próba pozyskania środków finansowe będzie podejmowanazz tzw.  

„ Schetynówki ”.  

Z-ca Burmistrza Miasta p. Daniel Choinka odpowiedział, że nie.  

Radna p. Anna Krajewska nawiązując do tematu środków na budowę ul. Kościuszki 

wyraziła zdanie, że 1 mln. zł. na modernizację ul. Kościuszki to nie wiele. Radna zwróciła 

uwagę, że za w/w kwotę możliwa jest jedynie przebudowa skrzyżowania w/w ulicy.  

Z-ca Burmistrza Miasta p. Daniel Choinka odnosząc się do kwestii poruszonej przez 

radną odpowiedział, że tak. Z-ca Burmistrza Miasta p. Daniel Choinka wyjaśnił, że nazwa 

przebudowa ul. Kościuszki pomimo, że obejmuje ona przebudowę skrzyżowania i wykonanie 

sygnalizacji świetlnej została sformułowana w taki sposób aby umożliwić wystartowanie  

z wnioskiem  w programie rządowym.  

Radna p. Anna Krajewska odnosząc się do zapisu zawartego w projekcie budżetu 

miasta na 2019 rok zwróciła uwagę na zadanie pod nazwą Rewitalizacja miasta – zielona 

Ostrów. Radna zapytała co obejmuje w/w zadanie.  
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Z-ca Burmistrza Miasta p. Daniel Choinka odpowiedział, że zadanie to jest 

przewidziane do realizacji ze środków zewnętrznych.  

Radna p. Anna Krajewska w następnej kolejności zapytała o kwestię zapisu  

w projekcie budżetu miasta na 2019 rok dotyczącą środków na zakup depozytora kluczy.  

Z-ca Burmistrza Miasta p. Daniel Choinka odpowiedział, że zadanie ujęte w projekcie 

budżetu miasta, o które pyta radna obejmuje zakup czytnika kart będącego zamiennikiem dla 

kluczy.  

Radna p. Anna Krajewska zapytała o sprawę dotyczące środków zapisanych na 

modernizację terenów zielonych.  

Z-ca Burmistrza Miasta p. Daniel Choinka wyjaśnił, że w/w zapis jest to pozycja, 

która co roku zostaje ujęta w budżecie miasta. Z-ca Burmistrza Miasta p. Daniel Choinka 

poinformował, że z w/w środków realizowane są nowe nasadzenia kwiatów czy zieleni 

znajdującej się na terenie miasta.  

Radny p. Bogusław Konrad zapytał czy z w/w środków jest również finansowane 

utrzymanie i konserwacja zieleni na terenie miasta. 

Z-ca Burmistrza Miasta p. Daniel Choinka odpowiedział, że nie.  

Radny p. Henryk Wilczewski zapytał gdzie można dowiedzieć się co obejmuje zapis 

„zakup usług pozostałych” w wydatkach inwestycyjnych jednostek.  

Skarbnik Miasta p. Anna Wilczyńska odpowiedziała, że szczegółowe informacje 

zostały zawarte w przedstawionych wydrukach w programie Excel. Skarbnik Miasta p. Anna 

Wilczyńska wyjaśniła, że są to wszystkie nieopisane pozycje.  

Radny p. Henryk Wilczewski nawiązał do tematu wynagrodzenia pracowników 

znajdujących się na najniższym szczeblu zatrudnienia. Radny poddał pod rozwagę propozycję 

podniesienia wynagrodzeń dla pracowników najmniej zarabiających w jednostkach 

podległych Urzędowi Miasta.  

Radna p. Beata Herman nawiązując do powyższej wypowiedzi radnego zwróciła 

uwagę, że taki sam problem jak ten poruszony powyżej był omawiany na Komisji Gospodarki 

Komunalnej. Radna przypomniała, że podczas obrad  Komisji pojawiły się głosy sprzeciwu 

na temat wzrostu sytemu płacy. Radna w związku z powyższym powołała się na wypowiedź 

jednego z radnych, który pytał o powód wzrostu wydatków na wynagrodzenia dla 

pracowników. Radna wyraziła zdanie, że osobiście jest również za podniesieniem 

wynagrodzeń dla pracowników. Radna zwróciła uwagę, że problematykę związaną z tym, że 

nowo zatrudnieni pracownicy otrzymują takie same wynagrodzenie jak pracownicy  

z wieloletnim stażem pracy.  

Skarbnik Miasta p. Anna Wilczyńska odnosząc się do powyższej poruszonej kwestii 

odpowiedziała, że  powyżej przedstawiony problem jest powszechnie znany władzom miasta. 

Skarbnik Miasta p. Anna Wilczyńska poinformowała, że zostały podjęte już przez władze 
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miasta właściwe działania celem zniwelowania problemu jednocześnie zwracając uwagę, że 

zostały one podjęte metodą małych kroków. Skarbnik Miasta p. Anna Wilczyńska uzasadniła 

powyższą wypowiedź tym, że działanie to jest bardzo kosztowne w związku z czym 

wynagrodzenia co roku  wyrównywane są w sposób minimalny.  

Burmistrz Miasta p. Jerzy Bauer odnosząc się do powyższego tematu dyskusji  

i jednocześnie uzupełniając wypowiedź Skarbnik Miasta p. Anny Wilczyńskiej 

poinformował, że podjęcie jednorazowych działań wyrównania wynagrodzeń jest 

niemożliwe. Burmistrz Miasta p. Jerzy Bauer wyjaśnił, że jednorazowe wyrównanie 

wynagrodzeń spowoduje bardzo gwałtowne ruchy w sferze finansów miasta. Burmistrz 

Miasta p. Jerzy Bauer poinformował, że w 2016 r. w Urzędzie Miasta została dokonana 

regulacja wynagrodzeń, która wiązała się ze zmianą całego systemu płacowego. Burmistrz 

Miasta p. Jerzy Bauer zwrócił uwagę, że przygotowanie w/w sytemu trwało ponad 6 m-cy  

i okazało się bardzo trudnym. Burmistrz Miasta p. Jerzy Bauer zauważył, że przed regulacją 

wynagrodzeń w Urzędzie Miasta miała miejsce sytuacja gdzie przy jednym biurku siedziały 

osoby o podobnym zakresie obowiązków a różnice w ich wynagrodzeniu wynosiły 300/ 400 

zł. Burmistrz Miasta p. Jerzy Bauer poinformował, że przedstawiona powyżej sytuacja 

spowodowana była nawarstwianiem się problemów w tym zakresie. Burmistrz Miasta p. Jerzy 

Bauer odnosząc się do kwestii wyrównania wynagrodzeń poruszonej przez radnego  

p. Henryka Wilczewskiego zwrócił uwagę, że w MOSiR co roku dysproporcje w tym zakresie 

są systematycznie regulowane.  

Skarbnik Miasta p. Anna Wilczyńska odnosząc się do tematu wynagrodzeń i tego jak 

się one kształtują w poszczególnych jednostkach zwróciła uwagę, że porównanie procentowe 

w tym zakresie nie jest możliwe do porównania. Skarbnik Miasta p. Anna Wilczyńska 

zwróciła uwagę, że przedstawione informacje oparte są na § 401, który obejmuje 

wynagrodzenia i inne składniki. Skarbnik Miasta p. Anna Wilczyńska poinformowała, że  

w związku z powyższym znajdują się w tym również nagrody jubileuszowe, które wynikają  

z przepisów prawa i mogą w sposób znaczny zwarzyć na wyniku końcowym. Skarbnik 

Miasta p. Anna Wilczyńska zwróciła uwagę, że w związku z powyższym każdy kierownik 

jednostki robiąc palna uwzględnia takie okoliczności.  

Przewodniczący Komisji p. Waldemar Pałys zapytał czy są jeszcze jakieś pytania lub 

sugestie co do planu budżetu miasta na 2019 rok.  

Radny p. Bogusław Konrad nawiązał do kwestii zapisu zawartego w palnie wydatków 

zapisanego w projekcie budżetu jako wydatki  inwestycyjne jednostek budżetowych. Radny 

zwrócił uwagę, że na w/w zadanie została zaplanowana kwota 3 000 000,00 zł. Radny  

w związku z powyższym zwrócił się o rozszerzenie i przybliżenie powyższej kwestii.  

Skarbnik Miasta p. Anna Wilczyńska nawiązując do powyższego pytania radnego 

zwróciła uwagę, że szczegółowe informacje do planu wydatków znajdują się w załączniku  

nr 8. Skarbnik Miasta p. Anna Wilczyńska wyjaśniała, że pod w/w pozycją znajduje się 

budowa szkoły.  
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Burmistrz Miasta p. Jerzy Bauer odnosząc się do kwoty 3 mln. zł. zaplanowanej na 

budowę szkoły przypomniał, że wiele razy publicznie mówił, że należy to do priorytetów  

i będzie to realizowane przez władze miasta. Burmistrz Miasta p. Jerzy Bauer wyraził 

przekonanie co do słuszności realizacji budowy szkoły jednocześnie informując, że będzie 

również o tej słuszności przekonywał zarówno radnych jak i mieszkańców. Burmistrz Miasta 

p. Jerzy Bauer wyjaśnił, że pozycja zapisana w prowizorium budżetowym jest to suma 

przewidziana na zakup działki stanowiącej sąsiedztwo dla nieruchomości tzw. „małej 

jedynki”. Burmistrz Miasta p. Jerzy Bauer zwrócił uwagę, że to czy nieruchomość ta zostanie 

zakupiona przez miasto jest to już zupełnie inna kwestia. Burmistrz Miasta p. Jerzy Bauer 

uzasadnił swoją wypowiedź tym, że aby miasto zakupiło nieruchomość konieczna jest do tego 

chęć jej sprzedaży przez drugą stronę oraz zaproponowanie ceny dostępnej dla miasta. 

Burmistrz Miasta p. Jerzy Bauer poinformował, że jeżeli cena zaproponowana przez 

właścicieli okaże się niemożliwą do realizacji to miasto nie zakupi w/w terenu. Burmistrz 

Miasta p. Jerzy Bauer zwrócił uwagę, że w razie wystąpienia powyżej przedstawionych 

okoliczności koleją brną pod uwagę lokalizacją jest teren za stawem. Burmistrz Miasta  

p. Jerzy Bauer wyraził zdanie, że powyższa lokalizacja jest słabsza pod poprzednie ze 

względu na stan wód terenowych co generuje dodatkowe koszty w razie realizacji tej 

inwestycji. Burmistrz Miasta p. Jerzy Bauer poinformował, że innym argumentem 

przemawiającym przeciw tej lokalizacji jest to, że przestrzeń za stawem jest ostatnią wolną 

przestrzenią dla lokalizacji imprez masowych. Burmistrz Miasta p. Jerzy Bauer zwrócił  

uwagę, że istotną kwestią do rozważenia jest zakup nieruchomości do ul. Parkowej, której 

właścicielem jest osoba prywatna.  

Radny p. Bogusław Konrad nawiązując do powyższej kwestii zwrócił uwagę, że jeżeli 

w/w nieruchomość nie zostanie nabyta przez miasto małe szanse są na to aby nabyła ją osoba 

indywidualna. Radny uzasadnił swoją wypowiedź tym, że teren ten posiada liczne 

ograniczenia co do jego zagospodarowania.  

Burmistrz Miasta p. Jerzy Bauer wyraził zdanie, że sam osobiści jest za usytuowaniem 

inwestycji budowy szkoły przy ul. Partyzantów w obrębie obecnej szkoły tzw. „małej 

jedynki”.  Burmistrz Miasta p. Jerzy Bauer wyraził opinię, że taka lokalizacja pozwoli na 

swobodne rozkurczenie zarówno dla inwestycji budowy szkoły jak i przedszkola  

 w przyszłości być może nawet żłobka. Burmistrz Miasta p. Jerzy Bauer wyjaśnił, że zakres 

powyższej inwestycji w dużej mierze będzie zależał do dostępności środków rządowych.  

Burmistrz Miasta p. Jerzy Bauer wyraził zdanie, że wykup gruntu przy „małej jedynce” daje 

gwarancję dobrego posadowienia i dobrej lokalizacji dla planowanej inwestycji. Burmistrz 

Miasta p. Jerzy Bauer na następnej kolejności nawiązał do tematu planowanej inwestycji 

przebicia do ul. Jagiellońskiej. Burmistrz Miasta p. Jerzy Bauer wyraził zdanie, że powyższa 

inwestycja i tak zostanie wykonana czy to w tej czy w innej kadencji. Burmistrz Miasta  

p. Jerzy Bauer zwrócił uwagę, że powyższa inwestycja jest inwestycją absolutnie konieczną. 

Burmistrz Miasta p. Jerzy Bauer zwrócił uwagę, że zaplanowana w projekcie budżetu kwota  

3 mln. zł. pozwoli nie tylko na wykup gruntu ale również na uzyskanie pozwolenia na 

budowę i wykonanie projektu.  
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Radny p. Michał Kacprzak nawiązując do wypowiedzi burmistrza w zakresie 

dotyczącym potencjalnych lokalizacji na budowę szkoły zapytał, o której lokalizacji  

w obrębie lodowiska jest mowa.  

Burmistrz Miasta p. Jerzy Bauer odpowiedział, że mowa jest o terenie znajdującym się 

obok wejścia na teren lodowiska.  

Radny p. Michał Kacprzak wyraził zdanie, że biorąc pod uwagę iż na terenie miasta 

znajduje się niewiele przestrzeni pod strefę sportową szkoda byłoby przeznaczyć teren  

w obrębie lodowiska pod inwestycję budowy szkoły. Radny wyraził opinię, że znacznie 

bardziej właściwe byłoby wykorzystanie tej przestrzeni pod strefę rekreacyjno – sportową.  

Burmistrz Miasta p. Jerzy Bauer nawiązując do tematu terenu w obrębie lodowiska 

zwrócił uwagę, że podstawowym problemem dla posadowienia na tym terenie inwestycji 

budowy szkoły jest grząskość tego terenu. Burmistrz Miasta p. Jerzy Bauer poinformował, że 

jest to podstawowy problem od którego nie da się uciec. Burmistrz Miasta p. Jerzy Bauer 

zwrócił również uwagę, że na w/w terenie znajdują się dwa główne kolektory miasta co 

również stanowi problem dla posadowienia inwestycji w tym miejscu. Burmistrz Miasta  

p. Jerzy Bauer wyraził nadzieję, że w przypadku terenu przy ul. Partyzantów spadkobiercy 

będący właścicielami nieruchomości zdają sobie sprawę z tego, że miasto jest poważnym 

negocjatorem i kupcem w/w terenu.  

Przewodniczący Komisji p. Waldemar Pałys nawiązując do temat lokalizacji pod 

realizacją inwestycji budowy szkoły wyraził zdanie, że w przypadku terenu za stawem 

powinien on być przewidziany tak jak to zostało powiedziane jedynie pod cele rekreacyjno – 

sportowe.  Przewodniczący Komisji p. Waldemar Pałys następnie nawiązał do lokalizacji 

znajdującej się przy ul. Partyzantów. Przewodniczący Komisji p. Waldemar Pałys wyraził 

zdanie, że z przedstawionych powyżej informacji i argumentów widać, że jest to o wiele 

lepsza i korzystniejsza lokalizacja pod tego rodzaju inwestycję. Przewodniczący Komisji  

p. Waldemar Pałys zwrócił uwagę, że w związku z powyższym istotne jest dobre 

przygotowanie się do negocjacji ze spadkobiercami w zakresie zakupy nieruchomości,  

o której mowa.  

Burmistrz Miasta p. Jerzy Bauer odnosząc się do tematu wykupu gruntu pod 

inwestycję budowy szkoły poinformował, że konieczne w tym przypadku będzie oparcie się 

na zasadzie wyceny grunt. Burmistrz Miasta p. Jerzy Bauer zwrócił uwagę, że osoby 

zbywające nieruchomość zamówią wycenę gruntu jak również miasto ze swojej strony jako 

potencjalny nabywca gruntu również zmówi wycenę rzeczoznawcy. Burmistrz Miasta  

p. Jerzy Bauer poinformował, że w związku z powyższym negocjacje w tym zakresie będą 

odbywały się na podstawie sporządzonego kosztorysu wyceny nieruchomości.  

Radny p. Henryk Wilczewski nawiązał do tematu funkcjonowania sportu na terenie 

miasta. Radny zwrócił uwagę na kwestię dotyczącą dotacji wieloletniej na finansowanie 

zadań z zakresu sportu. Radny poddał pod rozwagę podjęcie działań mających na celu 

wyrównanie przyznawanych dotacji dla poszczególnych klubów sportowych. Radny 

przypomniał, że sytuacja taka jaka miała miejsce w minionym roku była sytuacją bardzo 
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niewłaściwą powodującą zróżnicowanie w otrzymanych przez kuby dotacjach. Radny 

przypomniał, że sytuacja ta nie dotyczyła oczywiście dyscyplin sportu określonych jako 

wiodące.  

Burmistrz Miasta p. Jerzy Bauer odnosząc się do tematu sportu wyjaśnił, że wpisanie 

piłki do dyscypliny spotu wiodącej nie jest dziełem przypadku. Burmistrz Miasta p. Jerzy 

Bauer uzasadnił to tym, że piłka gromadzi największą liczbę osób w Polsce. Burmistrz Miasta 

p. Jerzy Bauer wyraził zdanie, że dobrym przejawem jest istnienie tego rodzaju klubu i jego 

realizacja. Burmistrz Miasta p. Jerzy Bauer poinformował, że dzięki klubowi realizowane jest 

zadanie z obszaru działalności publicznej. Burmistrz Miasta p. Jerzy Bauer nawiązując do 

kwestii dotacji przekazywanych na finansowanie zadań z zakresu sportu zwrócił uwagę, że 

regulacje z tego zakresu został sformułowane i zapisane w regulaminie celem uniknięcia 

dowolność w tym obszarze. Burmistrz Miasta p. Jerzy Bauer poinformował, że nie jest on 

chętny do zdjęcia środków z dyscypliny jaką jest piłka.  

Radny p. Bogusław Konrad zapytał czy możliwe jest powiązanie udzielanych dotacji  

z wynikami sportowymi oraz liczbą uczestników klubów sportowych.  

Burmistrz Miasta p. Jerzy Bauer odpowiedział, że podejmowane działania zmierzają 

do osiągnięcia przedstawionego powyżej systemu udzielania dotacji. Burmistrz Miasta  

p. Jerzy Bauer poinformował, że podejmowane przez niego działania mają na celu ponowne 

przeanalizowanie systemu i zbudowanie jego na nowo. Burmistrz Miasta p. Jerzy Bauer 

zwrócił uwagę, że pozwoli to na ulepszenie systemu weryfikowania.  

Przewodniczący Komisji p. Waldemar Pałys zaproponował zakończenie dyskusji  

w temacie dotyczącym funkcjonowania sportu na terenie miasta jednocześnie udzielając głosu 

radnej p. Annie Krajewskiej.  

Radna p. Anna Krajewska zgłosiła wniosek proponując zwiększenie środków 

finansowych o kwotę 10 tys. zł. z przeznaczeniem na cele współpracy z organizacjami 

pozarządowymi. Radna uzasadniła swoją propozycję tym, że od wielu lat kwota na te cele 

kształtuje się na tym samym poziomie. Radna przypomniała swoją wypowiedź z sesji Rady 

Miasta, z której wynikało, że zadania wykonywane przez organizację pozarządowe wychodzą 

o wiele taniej niż gdyby były one wykonywane przez samorząd własnymi siłami. Radna 

wyraziła zdanie, że podobna sytuacja ma miejsce w przypadku klubów sportowych. Radna 

uzasadniła swoje stanowisko tym, że gdyby przyszło MOSiR realizować we własnym 

zakresie te same zadania co kluby sportowe koszty byłyby o wiele większe. Radna zwróciła 

uwagę, że w związku z powyższym zwiększenie kwoty o 10 tys. zł. nie jest dla budżetu 

miasta dużym wydatkiem a być może umożliwi to realizację jakiegoś ciekawego projektu.  

Radna p. Beata Herman zapytała jaka jest wobec tego propozycja zdjęcia środków 

czyli skąd należałoby je zdjąć.  

Radna p. Ewa Orzechowska nawiązując do powyższej propozycji radnej zapytała ile  

w roku ubiegłym było wykonanych projektów i w jakim stopniu były wykorzystane te środki 
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finansowe. Radna uzasadniła swoje pytanie tym, że jeżeli środki w roku ubiegłym nie były 

wykorzystane całościowo to nie ma sensu ich podwyższania.  

Radny p. Bogusław Konrad nawiązując do powyższego tematu zwrócił uwagę, że 

wykorzystanie środków jest zależne od tego jakie na ubiegły rok zostały określone priorytety.  

Skarbnik Miasta p. Anna Wilczyńska zaproponowała aby poprosić na posiedzenie 

Komisji osobę zajmującą się organizacją konkursu dla organizacji pozarządowych.  

Radna p. Anna Krajewska nawiązując do tematu środków dla organizacji 

pozarządowych zwróciła uwagę, że w minionym roku został zmieniony regulamin i również 

działania sportowe są brane pod uwagę jako małe granaty. Radna zwróciła uwagę, że 

dostępnych w BIP informacji wynika, że w ubiegłym roku stowarzyszenie rugby na wózkach 

otrzymało 9 575,00 zł. , stowarzyszenie „Ludzie z pasją” 7 000,00 zł., stowarzyszenie  

„Chorągiew Mazowiecka ZHP” 5 900,00 zł. oraz UKS Akademia Piłkarska Ostrów 

Mazowiecka 8 000,00 zł. Radna zauważyła, że według powyżej przedstawionej informacji 

środki nie były całkowicie wykorzystane.  

Skarbnik Miasta p. Anna Wilczyńska odnosząc się do powyższej wypowiedzi 

zwróciła uwagę, że powyżej przedstawione wyniki są to wyniki z konkursu ogłoszonego na 

początku roku, w którym środki rzeczywiście nie zostały całkowicie wykorzystane. Skarbnik 

Miasta p. Anna Wilczyńska poinformowała, że z końcem roku ogłaszany był ponownie 

konkurs na małe granty, w którym wykorzystano pozostałe środki.  

Radny p. Michał Kacprzak zapytał do kiedy można składać wnioski w ogłaszany dla 

organizacji pozarządowych konkursie.  

Radna p. Beata Herman odpowiedziała, że zależy to od ogłoszenia konkursu i daty  

w nim wyznaczonej dla składania ofert.  

Radna p. Anna Krajewska zwróciła uwagę, że organizacji składających wnioski było 

więcej tylko niektóre z nich nie otrzymały dotacji.  

Przewodniczący Komisji p. Waldemar Pałys zapytał czy wiadomo dlaczego 

organizacje składające swoje wnioski nie otrzymały dotacji i czy była to wyłącznie kwestia 

merytoryczna czy inna. Przewodniczący Komisji p. Waldemar Pałys zwrócił się z prośbą do 

Skarbnik Miasta p. Anny Wilczyńskiej o przygotowanie informacji na temat 

rozdysponowania funduszy dla organizacji pozarządowych.  

Pomoc administracyjna p. Dorota Goca odnosząc się do pytań radnych w/s 

przyznawania dotacji na organizację pozarządowe wyjaśniała, że konkursy br. została 

przeznaczona łączna kwota 50 tys. zł. Pani Dorota Goca poinformowała, że kwota ta została 

rozłożone na cztery organizację w tym: Iskierka, Ludzie z pasją, Chorągiew Mazowiecka 

ZHP oraz UKS Akademia Piłkarska. Pani Dorota Goca wyjaśniała, że kwota 

niewykorzystanych środków wyniosła 10 tys. zł. i została ona następnie przeznaczona na 

małe granaty. Pani Dorota Goca poinformowała, że z małych grantów skorzystało dwa razy 
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stowarzyszenie osób niepełnosprawnych „Przystań” w tym kwota przyznanych dotacji 

wyniosła 4,5 tys. zł. oraz 5 tys. zł. co łącznie dało kwotę 9,5 tys. zł.  

Radna p. Anna Krajewska zapytała ile organizacji złożyło swoje oferty w ogłoszonym 

przez Urząd Miasta konkursie.  

Pomoc administracyjna p. Dorota Goca nawiązując do pytania radnej odpowiedziała, 

że 6 organizacji złożyło wnioski w ogłoszonym przez Urząd Miasta konkursie. Pani Dorota 

Goca wyjaśniła, że w konkursie organizacjami, które nie otrzymały dofinansowania była 

„Przystań” i „OTIKO” informując jednocześnie, że powodem było otrzymanie najmniejszej 

liczy punktów w ocenie komisji konkursowej. Pani Dorota Goca poinformowała, że powodem 

uzyskania najmniejszej liczby punktów był wkład finansowy własny i ocena kalkulacji 

kosztów.  

Radna p. Anna Krajewska zapytała co było powodem, że dwie organizacje 

pozarządowe nie otrzymały pieniędzy.  

Pomoc administracyjna p. Dorota Goca odpowiedziała, że musiałaby odnieść się do 

protokołu z konkursu jednocześnie informując, że może udostępnić powyższy protokół do 

wglądu dla radnych.  

Radny p. Bogusław Konrad nawiązał do zapisu zawartego w projekcie budżetu miasta 

na 2019 rok dotyczącego rewitalizacja miasta – zielona ostrów. Radny zapytał co obejmuje 

w/w zapis.   

Z-ca Burmistrza Miasta p. Daniel Choinka odpowiedział, że powyższy zapis obejmuje 

program wieloletni, który zostanie sfinansowany ze środków zewnętrznych.  

Radny p. Bogusław Konrad zwrócił uwagę, że podczas spotkania dotyczącego 

programu rewitalizacji miasta została podana kwota 66 mln. 200 tys. zł. informując 

jednocześnie, że program rewitalizacji został wyceniony na w/w kwotę. Radny zapytał czy  

w powyższym programie został ujęty również montaż ekranów dźwiękochłonnych.  

Z-ca Burmistrza Miasta p. Daniel Choinka odpowiedział, że tak. Z-ca Burmistrza 

Miasta p. Daniel Choinka wyraził zdanie, że w/w inwestycja nie do końca ma związek  

z rewitalizacją ale została ujęta w programie.  

Radny p. Bogusław Konrad poinformował, że montaż ekranów dźwiękochłonnych jest 

rzeczą bardzo istotną dla mieszkańców.  

Przewodniczący Komisji p. Waldemar Pałys zapytał od jakiego czasu budżet dla 

organizacji pozarządowych kształtuje się na takim samym poziomie.  

 

 

Radna p. Anna Krajewska nawiązując do tematu wniosku zaproponowanego do 

budżetu miasta zaproponowała poddanie pod głosowanie wniosku o następującej treści:  
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Komisja wnosi o zdjęcie środków w kwocie 10 000,00 zł z działu 750 rozdział 75075 § 

4300 przewidzianych na  promocję jednostek samorząd terytorialnego przeznaczonych na 

zakup usług pozostałych i przeniesienie tych środków do działu 758 rozdział 75818 § 4810  

z przeznaczeniem dla organizacji pozarządowych.   

 

Powyższy wniosek został przyjęty w głosowaniu jawnym: 

 

4 głosami „za” , 0 głosami „przeciw” przy 3 głosach „wstrzymujących się”. 

 

Przewodniczący Komisji p. Waldemar Pałys zapytał od jakiego czasu budżet dla 

organizacji pozarządowych kształtuje się na takim samym poziomie.  

Skarbnik Miasta p. Anna Wilczyńska odpowiedziała, że od siedmiu lat jest on zawsze 

na tym samym poziomie.  

Radna p. Beata Herman wyraziła opinie, że gdyby budżet dla organizacji 

pozarządowych cieszył się dużą popularnością to składanych projektów byłoby o wiele 

więcej.  

Skarbnik Miasta p. Anna Wilczyńska odnosząc się do propozycji radnych o zdjęcie 

środków z promocji miasta zwróciła uwagę, że radni często wnioskują o zmniejszenie 

środków w tym rozdziale. Skarbnik Miasta p. Anna Wilczyńska zaproponowała wzięcie pod 

uwagę, że dyrektor promocji planując budżet również dokonuje różnego rodzaju założeń. 

Skarbnik Miasta p. Anna Wilczyńska poinformowała, że w tej pozycji znajdują się również 

środki na wykonanie planowanego od wielu lat folderu informacyjnego miasta.  

Przewodniczący Komisji p. Waldemar Pałys zapytał czy powodem braku realizacji  

w latach ubiegłych zamierzenia jakim było wydanie folderu był brak środków związany  

z ciągłym ich zdejmowaniem przez radnych.  

Skarbnik Miasta p. Anna Wilczyńska odpowiedziała, że tak. Skarbnik Miasta p. Anna 

Wilczyńska w następnej kolejności odczytała co wchodzi w skład pozycji zakup usług 

pozostałych znajdującej się w rozdziale promocja miasta.  

Radny p. Bogusław Konrad nawiązał do zapisu odczytanego przez Skarbnik Miasta  

p. Annę Wilczyńską dotyczącego środków finansowych przeznaczonych na finansowanie 

Młodzieżowej Rady Miasta. Radny zwrócił uwagę, że w/w radna nie działa od kilku lat. 

Radny zapytał co ma wobec tego na celu w/w zapis.  

Skarbnik Miasta p. Anna Wilczyńska wyjaśniała, że kwota przeznaczona na to 

działanie jest kwotą stosunkowo niewielką i ma ta celu to, że jeżeli Młodzieżowa Rada Miasta 

będzie reaktywowana aby mogła ona działać. Skarbnik Miasta p. Anna Wilczyńska wyraziła 

przekonanie, że wszystkim będzie zależało na tym aby Młodzieżową Radę Miasta 

przywrócić.  
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Radny p. Bogusław Konrad nawiązując do tematu funkcjonowania Młodzieżowej 

Rady Miasta wyraził zdanie, że w latach gdy w/w Rada Miasta funkcjonowania miało miejsce 

wiele ciekawych inicjatyw. Radny w następnej kolejności nawiązał do tematu Miejskiego 

programu wyrównywania szans dla dzieci i młodzieży. Radny zwrócił uwagę na jeden  

z zapisów w/w programie mówiący o zwiększeniu dostępu do rozszerzonej oferty 

edukacyjnej. Radny w związku z powyższym zapytał na czym polegałaby rozszerzona oferta 

edukacyjna i czy są jakieś środki zabezpieczone na to.  

Skarbnik Miasta p. Anna Wilczyńska nawiązując do tematu poruszonego przez 

radnego wyjaśniała, że środki na to zostały ujęte w wydatkach bieżących jednocześnie 

informując, że osobą właściwą do udzielenie informacji na temat rozszerzenia oferty jest 

osoba z wydziału oświaty.  

Radny p. Bogusław Konrad w związku z powyższym zwrócił się z prośbą  

o przygotowanie informacji w powyższym zakresie i przedłożenie jej w Biurze Rady.  

Przewodniczący Komisji p. Waldemar Pałys zapytał czy są jeszcze jakieś pytania  

w punkcie dotyczącym analizy budżetu miasta na 2019 rok. W związku z brakiem dalszych 

pytań w powyższym punkcie porządku obrad Przewodniczący Komisji p. Waldemar Pałys 

poddał pod głosowanie celem zaopiniowania projekt uchwały w/s uchwalenia uchwały 

budżetowej na 2019 rok.  

Projekt uchwały w/s uchwalenia uchwały budżetowej na 2019 rok. 

Komisja w głosowaniu 5 głosami „za”, 0 głosów „przeciw” przy 2 głosach 

„wstrzymujących się” pozytywnie zaopiniowała projekt wraz z wnioskiem  wypracowanym 

przez Komisję. 

AD. 3 

Sprawy różne. 

Skarbnik Miasta p. Anna Wilczyńska poinformowała, że w trakcie przygotowywania 

są trzy projekty uchwał związane z budżetem 2018 rok jednocześnie zwracając się z prośbą  

o wprowadzenie w/w uchwał do porządku obrad. Skarbnik Miasta p. Anna Wilczyńska 

wyjaśniała, że w/w projekty uchwał będą to: zmiana uchwały budżetowej na 2018 r., WPF 

oraz środki niewygasające.  

Z-ca Burmistrza Miasta p. Daniel Choinka wyjaśniał, że w środkach niewygasających 

zostały ujęte w głównej mierze zadania inwestycyjne, na które nie zostały uzyskane 

prawomocne pozwolenia na budowę.  

Radny p. Bogusław Konrad w następnej kolejności nawiązał do tematu przystanku 

autobusowego. Radny zwrócił uwagę, że na chwilę obecną funkcjonujący na terenie miasta 

przystanek autobusowy został zamknięty a autobusy na chwilę obecną zatrzymują się przy  

ul. Kościuszki. Radny zapytał jak przedstawiają się plany władz miasta związane  

z komunikacją międzymiastową.  
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Z-ca Burmistrza Miasta p. Daniel Choinka odpowiedział, że miasto prowadzi 

rozmowy w tym zakresie. Z-ca Burmistrza Miasta p. Daniel Choinka poinformował, że 

spotkanie w tym zakresie zostało wyznaczone na dzień 6 grudnia br. Z-ca Burmistrza Miasta 

p. Daniel Choinka zwrócił uwagę, że z posiadanych przez niego informacji wynika, że 

transport krajowy już na chwilę obecną zatrzymuje się na przystanku PKS. Z-ca Burmistrza 

Miasta p. Daniel Choinka zauważył, że przy realizacji inwestycji ul. Kościuszki i tak będzie 

konieczne przekierowanie całej komunikacji z w/w ulicy.  

Radny p. Michał Kacprzak nawiązał do tematu podziału środków finansowych dla 

kubów sportowych. Radny wyraził opinię, że chciałby aby podział tych środków był 

podziałem sprawiedliwym. Radny w związku z powyższym zapytał kiedy wobec tego byłoby 

możliwe wrócenie do tematu i pochylenie się nad nim.  

Radny p. Bogusław Konrad nawiązując do pytania radnego zaproponował aby  

w planie pracy na 2019 rok ująć temat funkcjonowania sportu w mieście i poświęcić temu 

tematowi w całości jedno posiedzenie Komisji.  

Przewodniczący Komisji p. Waldemar Pałys poinformował, że w związku z tym, że 

Komisja nie omówiła punktu dotyczącego zaopiniowania materiałów na III sesję Rady Miasta 

zostanie ustalone kolejne posiedzenie Komisji. Przewodniczący Komisji p. Waldemar Pałys 

następne posiedzenie Komisji wyznaczył na dzień 11 grudnia 2018 r. na godzinę 14
30

. 

Więcej głosów nie było. 

Na tym posiedzenie zakończono.  

 

Przewodniczący Komisji 

Waldemar Pałys  
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